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Protokół Nr XI/07 
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 28 czerwca 2007r 

w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.00 otworzył obrady X/07 
Sesji Rady Gminy Orchowo – „Otwieram XI Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie 
powitał radnych, zaproszonych gości oraz przedstawicieli prasy lokalnej, jak w liście 
obecności stanowiącej załącznik nr 1, 2 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 12, (nieobecni 
Radni Matkowski Michał, Misztal Jacek i Bartz Wojciech) więc Rada Gminy jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. Dodał, że 2 Radnych usprawiedliwiało 
swoją nieobecność z powodu wyjazdu za granicę. 
 
Ad. pkt. 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 
Na wstępnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk złożył wniosek o 
wprowadzenie do porządku obrad w pkt 8 ppkt 6 dotyczącego podjęcia uchwały  w sprawie: 
opinii dotyczącej zaliczenia do obszarów Natura 2000 obszaru „Pojezierza Gnieźnieńskiego”, 
który będzie poprzedzony dyskusją w powyższej kwestii, gdyż Rada Gminy w ciągu 30 dni 
od otrzymania projektu programu Natura 2000 ma prawo wyrazić swoją opinię w tej sprawie. 
  
W tym momencie na obrady Sesji przybył Radny Michał Matkowski, wobec czego w sesji 
uczestniczyło 13 Radnych. 
 
Wobec braku innych propozycji ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy złożył 
wniosek o przegłosowanie zmian wprowadzonych do porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie przegłosowali wprowadzenie zaproponowanych zmian do porządku 
obrad.(13 głosów „za”) 
 
Z uwagi na fakt, iż zarówno Radni jak i zaproszeni goście otrzymali porządek obrad 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad jak niżej bez 
odczytywania: 
 

1.  Otwarcie XI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
2.  Stwierdzenie kworum. 
3.  Przyjęcie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr X/07 z dnia 24 maja 2007r. 
5.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
6.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
7.  Oświata w Gminie: 

1) Informacje o stanie i funkcjonowaniu szkół i przedszkoli w roku szkolnym 
2006/2007. 

2) Kultura fizyczna, sport szkolny i pozaszkolny. 
8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

1)  w sprawie powołania Sekretarza Gminy Orchowo – druk nr 63, 
2) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Orchowo na lata 2007-2011 -  druk nr 64, 
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3) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania   
przestrzennego dla miejscowości Osówiec w granicach wskazanych w załączniku 
graficznym – druk nr 65, 

4) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla miejscowości Różanna w granicach wskazanych w załączniku 
graficznym – druk nr 66, 

5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 67, 
6) w sprawie: opinii dotyczącej zaliczenia do obszarów Natura 2000 obszaru 

„Pojezierza Gnieźnieńskiego” – druk nr 68. 
      9.  Interpelacje i zapytania radnych. 
      10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      11.Wnioski, problemy wsi, komunikaty.  
      12.Zakończenie XI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Zmieniony porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez radnych. (13 głosów „za”) 
 
Ad. pkt 4) Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr X/07 z dnia 24 maja 2007r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr X/07 z dnia 24 maja 2007r. 
został przyjęte bez konieczności jego odczytywania. Stwierdził, że był on wyłożony do 
wglądu radnych w Biurze Rady Gminy i mieli oni możliwość zapoznania się w/w 
protokołem, a ponieważ nie zgłoszono do niego żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie. 
 
Przy 12 głosach „za” protokół z sesji Rady Gminy Nr X/07 z dnia 24 maja 2007r. został 
przyjęty.(1 Radny nie brał udziału w głosowaniu) 
 
Ad. pkt 5) Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że: 
- 1 czerwca brał udział w uroczystym posiedzeniu Rady Nadzorczej Zarządu Banku  z okazji 
jubileuszu 10-lecia połączenia Banku Spółdzielczego w Orchowie z Ludowym Bankiem 
Spółdzielczym w Strzałkowie. 
- natomiast w dniu 3 czerwca uczestniczył w międzygminnych zawodach Ochotniczych 
Straży Pożarnych w Powidzu, 
- dnia 9 czerwca brał udział w festynie w Osówcu i Orchówku, 
- z kolei w dniu 14 czerwca uczestniczył w walnym zebraniu członków Stowarzyszenia 
„Sąsiedzi” w Dąbrowie, podczas którego omawiano plan wydatków na następne półrocze 
oraz dokonano wyboru wiceprezesa, z uwagi na fakt, iż Wójt Gminy Orchowo Teodor Pryka 
zrezygnował z pełnienia tej funkcji, nowym wiceprezesem została Pani Wójt Gminy 
Dąbrowa, 
- dnia 22 czerwca wraz z Przewodniczącą Komisji Oświaty i Radnymi Gminy, brał udział w 
uroczystościach z okazji zakończenia roku szkolnego 2006/2007 w gimnazjum, w SP w 
Różannie, SP w Słowikowie oraz w SP w Bielsku, 
Następnie przekazał podziękowania, które dyrektorzy szkół złożyli podczas uroczystości z 
okazji zakończenia roku szkolnego, dla Radnych, Wójta Gminy oraz pracowników urzędu za 
współpracę i okazaną pomoc. Dodał, że tego samego dnia uczestniczył w festynie w 
Myślątkowie. 
- z kolei 23 czerwca brał udział w festynie w Różannie, 
- nadmienił, że 21, 22 i 25 czerwca uczestniczył w posiedzeniach Komisji Rady Gminy, 
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Nawiązując do festynów, które odbyły się w gminie, skierował słowa uznania do wszystkich 
organizatorów tychże imprez, za pracę i zaangażowanie. 
 
 Ad. pkt 6)  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
 
Wójt Gminy przekazał następujące informacje z prac międzysesjami: 
- 25 maja odbył się konkurs na dyrektora gimnazjum, do którego zgłosiło się dwóch 
kandydatów z których jeden nie przedstawił pełnej dokumentacji. Dodał, że w wyniku 
rozstrzygnięcia konkursu dyrektorem gimnazjum została ponownie Pani Elżbieta Gonicka, 
która, na dzień dzisiejszy posiada już wszelkie dokumenty i zgody związane z przedłużeniem 
kadencji na stanowisku dyrektora gimnazjum 
- również 25 maja uczestniczył w posiedzeniu Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku 
Piastowskiego” podczas którego przyjęto rezygnację dotychczasowego prezesa fundacji, 
natomiast nie podjęto decyzji o wyborze nowego prezesa z uwagi na fakt, iż żadna osoba nie 
wyraziła zgody na kandydowanie na powyższe stanowisko, dodał, że poinformuje Radnych w 
późniejszym terminie o rozstrzygnięciu powyższej kwestii. 
- w dniu 28 maja w PUP w Słupcy podpisał umowy na zatrudnienie w Urzędzie Gminy 3 
stażystów, jak również brał udział w zebranie dotyczącym organizacji festynu rodzinnego w 
Orchowie, 
- dnia 29 maja odbył się konkurs na dyrektora Przedszkola Gminnego w Orchowie, do 
którego zgłosiła się jedna osoba, jednak ze względu na brak uprawnień dotyczących szkolenia 
w zakresie zarządzania placówkami oświatowymi na dzień złożenia dokumentacji, konkurs 
nie został rozstrzygnięty. Dodał, że w międzyczasie ta osoba skończyła szkolenie i został 
złożony wniosek do kuratorium o wyrażenie zgody na powołanie na powyższe stanowisko, 
Pani Anny Kryszak, która była jedyną kandydatką w konkursie. 
- w dniu 30 maja uczestniczył w corocznym seminarium w Zagórowie, poświęconemu 
ochronie przeciwpożarowej, organizowanym na terenie 5 powiatów, podczas którego 
oceniano jednostki z tychże 5 powiatów pod względem wydatkowania środków, działanosci, 
jak również odbyły się szkolenia w zakresie nowych przepisów i doskonalenia w zakresie 
ochrony przeciwpożarowej. 
- dnia 1 czerwca, podobnie jak Przewodniczący Rady Gminy, brał udział w uroczystości 10-
lecia połączenia banków, 
- w dniu 3 czerwca, podobnie jak już wyżej wspominał Przewodniczący Rady Gminy 
uczestniczył w międzygminnych zawodach OSP w Powidzu, 
- z kolei 6 czerwca odbyło się spotkanie z firmą WINDUB, realizującą inwestycje parków 
wiatrowych na terenie Gminy Orchowo. Nawiązując do tematu budowy wiatraków, 
poinformował, że pojawiły się pewne komplikacje  w związku ze zmianą podejścia do 
przekazywania gruntów pod lokalizację elektrowni wiatrowych Agencji Nieruchomości 
Rolnych, co spowoduje opóźnienie i przesuniecie terminu realizacji w/w inwestycji na terenie 
Gminy Orchowo. Wyjaśnił, że dotychczas ANR nie stwarzała problemów w kwestii 
podpisywania umów kupna bądź dzierżawy terenów ANR pod takie inwestycje. Obecnie 
jednak Agencja zamierza podpisywać takie umowy  dopiero, gdy będzie już zmieniona 
funkcja terenu z rolnej na przeznaczoną pod elektrownie i dopiero wówczas sprzedawać ją w 
drodze przetargu. W takiej sytuacji inwestor, a w tym przypadku firma WINDUB musiałaby 
podjąć ryzyko poniesienia kosztów opracowania planów zagospodarowania przestrzennego 
dla danych terenów, gdyż później może się okazać, że nie nabędzie tych terenów w drodze 
przetargu. 
 - natomiast dnia 8 czerwca miało miejsce spotkanie z dyrekcją SPZOZ w Słupcy, która 
prowadziła rozmowy z samorządami na temat dofinansowania zakupu karetki, w związku z 
czym złożył wniosek, aby tym tematem zająć się na Komisji Oświaty, na której przedstawi 
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ostatnie wyniki finansowe szpitala, co może pomóc w podjęciu decyzji, dodał, że ZOZ 
proponuje przekazanie 5 zł od mieszkańca, wobec czego w przypadku Orchowa, byłaby to 
kwota 20.000 zł. 
- nadmienił, że w międzyczasie odbywały się na terenie gminy festyny,  w których w miarę 
możliwości czasowych uczestniczył, 
- w dniu 11 czerwca brał udział w walnym zgromadzeniu Związku Gmin Powiatu 
Słupeckiego, podczas którego omawiano m.in. kwestię rozwiązania sprawy dofinansowania 
karetki dla ZOZ Słupca oraz sprawy związane z utylizacją azbestu, gdyż w najbliższym czasie 
zostanie opracowany projekt programu utylizacji azbestu, dodał, że fundusze powiatowe i 
gminne są dość ubogie, podczas gdy WNOŚ dofinansowuje powyższy program w takiej 
kwocie jaką przeznaczy na program samorząd. 
- dnia 13 czerwca odbyło się drugie spotkanie dotyczące organizacji festynu rodzinnego, 
podczas którego zapadły ostateczne decyzje w zakresie odpowiedzialności za poszczególne 
zadania podczas festynu, 
- również 13 czerwca, jak już wyżej wspomniał Przewodniczący Rady Gminy, uczestniczył w 
walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia „Sąsiedzi”, 
- 20 czerwca odbyło się walne zgromadzenie Fundacji „Sąsiedzi Wokół Szlaku 
Piastowskiego” podczas którego wybrano nowego prezesa i zarządu Fundacji, utworzono 
także biuro Fundacji, w którym zatrudnione osoby będą realizowały Schemat I w Leaderze +, 
- w dniu 15 czerwca odbyła się w gminie inspekcja przedstawicieli WIOŚ, która prowadziła 
kontrolę w zakresie gospodarki odpadami i realizacji gminnego programu gospodarki 
odpadami, dodał, że kontrola nie wykazała większych zastrzeżeń, jednak gminę czeka jeszcze 
wiele prac, 
- w dniu 17 czerwca odbył się festyn rodzinny, nawiązując do pytania z komisji Rady Gminy 
dotyczącego kosztów festynu powiedział, że całkowity koszt organizacji wyniósł 2.148,89 zł 
w tym 1.830 zł zostało sfinansowane z darowizn, które wyniosły 4.050 zł, wobec powyższego 
została jeszcze kwota 1.800 zł na organizację Dni Orchowa, 
- 18 czerwca brał udział w konferencji na temat działalności i funkcjonowania lokalnych grup 
działania, które odbyło się w Koninie,  
- 20 czerwca uczestniczył w spotkaniu na temat organizacji dożynek powiatowych, podczas 
którego omawiano m.in. zakres czynności podczas organizacji imprezy, 
- 22 czerwca miało miejsce przedostatnie spotkanie dotyczące opracowania PRL, którego 
ostateczna koncepcja zostanie przedstawiona na Komisjach Rady, jak również poddana pod 
głosowanie na sesji w celu jej przyjęcia. Dodał, że tego samego dnia brał udział w Komisji 
Rolnictwa. 
- 22 czerwca, w miarę możliwości uczestniczył w uroczystościach z okazji zakończenia roku 
szkolnego w gimnazjum oraz w SP w Słowikowie, natomiast w uroczystościach w 
pozostałych szkołach nie brał udziału z uwagi na odbywające się tego dnia komisje, jak 
również inne zakresy spraw. 
- w dniu 26 czerwca uczestniczył w walnym zgromadzeniu WOKISS w Poznaniu, którego 
głównym tematem było m.in. podsumowanie roku 2006, przyjęcie sprawozdania oraz 
przyjęcie nowych kierunków działania na przyszły rok, a także udzielenie absolutorium 
ustępującemu zarządowi. Przekazał także miłą informację, że podczas każdego takiego 
zebrania, jak i tym razem rozlosowana została nagroda rzeczowa dla jednej z gmin i tym 
razem trafiła ona do Gminy Orchowo, która otrzymała ruter, czyli urządzenie łączące sieci 
komputerowe i odpowiedzialne za przesyłanie informacji między tymi sieciami, o wartości 
500 zł. Urządzenie to zostanie zainstalowane w Urzędzie Gminy.  
- dnia 27 czerwca odbyła się narada w Starostwie Powiatowym w Słupcy, która dotyczyła 
współpracy w zakresie organizacji dożynek powiatowych, podczas której ustalono m.in., że 
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dofinansowanie pozostałych gmin na zorganizowanie dożynek wyniesie, podobnie jak w 
ubiegłych latach 1.000 zł 
- z kolej w dniu dzisiejszym brał udział w naradzie zarządu Spółki Oświetlenia Ulicznego, 
podczas której omawiano funkcjonowanie spółki jak również zamierzenia spółki, dodał, że 
wymienione będą stare urządzenia sterownicze na sieciach w naszej gminie w ramach 
naliczanej amortyzacji. 
Poinformował także o pracach prowadzonych aktualnie w urzędzie: 
- trwają intensywne prace w zakresie ściągalności zaległości opłat za wodę i ścieki, jak 
również podatki, 
- realizowane są prace w zakresie prowadzenia ewidencji odpadów, głównie z zakresie 
terenów rekreacyjnych 
- zakończono skup kamienia, którego zebrano ponad 500 ton, obecnie trwają rozliczenia 
finansowe w tym zakresie, zakresie skruszony kamień posłuży do naprawy dróg, które jeszcze 
do tej pory nie były remontowane, 
- wymienił również inne prace trwające na terenie gminy w tym m.in. remonty koszy do 
żużla, zrobiono podest pod scenę na imprezy gminne, koszona jest trawa przy drogach i 
placach, zakończono prace przystosowawcze przy świetlicy w Różannie, założono część 
płytek w kuchni w Domu Strażaka jak również zakładane są płytki pod prysznicami w części 
budynku socjalnego na boisku. Nadmienił także, że w zakresie prace inwestycyjnych zostały 
wymienione złącza filtracyjne w hydroforni w Orchowie. 
 
Ad. pkt 7) Oświata w Gminie: 

1) Informacje o stanie i funkcjonowaniu szkół i przedszkoli w roku szkolnym 
2006/2007. 

 
Jako pierwsza w powyższej sprawie głos zabrała Dyrektor Gimnazjum Elżbieta Gonicka. Na 
wstępie zapoznała zebranych z łączną liczbą uczniów w gimnazjum na koniec roku szkolnego 
2006/2007 oraz przewidywanym stanem uczniów na dzień 1 września 2007 roku. 
Przedstawiła także działalność kulturalno – oświatową, w tym uroczystości, konkursy oraz 
imprezy odbywające się w gimnazjum oraz wydarzenia i osiągnięcia sportowe. Spośród 
problemów z którymi Dyrektor Gimnazjum się boryka wymieniła m.in. tworzenie złego 
wizerunku szkoły poprzez rozpowszechnianie niesprawdzonych informacji, brak konsultacji i 
uzgodnień dotyczących bazy szkoły, brak funduszy na inwestycje, szukanie sensacji, złe 
nastawienie do dyrektora , przerost biurokracji, brak dialogu w ważnych sprawach jak 
również obniżanie dodatku motywacyjnego przez co dyrektor jest zmuszana do brania 
nadgodzin, co powoduje przemęczenie. Dodała, że do planowanych inwestycji należy 
zagospodarowanie boiska przy szkole, nadmieniła także, że ze względu na bezpieczeństwo 
uczniów należałoby naprawić ogrodzenie tegoż boiska. 
Sprawozdanie z pracy i działalności Gimnazjum w Orchowie w roku szkolnym 2006/2007 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Następnie informację na temat stanu uczniów na koniec roku szkolnego 2006/2007, 
przewidywanej liczby uczniów na dzień 1 września 2007r., działalności kulturalno – 
oświatowej szkoły, wydarzeń i osiągnięć sportowych, a także problemów związanych z 
prowadzeniem szkoły przedstawiła Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bielsku Barbara 
Gutkowska. Powyższe informacje stanowią załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W dalszej części obrad głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w Słowikowie Elżbieta 
Przybylska, która pokrótce zapoznała zebranych z działalnością Szkoły Podstawowej w 
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Słowikowie w roku szkolnym 2006/2007, które to informacje stanowią załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Elżbieta Maciejewska przedstawiła sprawozdanie z pracy 
szkoły w Różannie za rok szkolny 2006/2007, które stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Zaznaczyła, że w szkole nie ma większych problemów wychowawczych a współpraca z 
gminą układa się pomyślnie. Nadmieniła również, że w działalność na rzecz szkoły aktywnie 
włącza się Rada Rodziców, jak również Radni z Różanny na których pomoc zawsze można 
liczyć. Zwróciła także uwagę na brak w szkole osoby do pomocy w naprawach i konserwacji 
sprzętu. 
 
Z działalnością Szkoły Podstawowej w Orchowie, w tym z liczbą uczniów szkoły, 
działalnością kulturalno – oświatową, jak również osiągnięciami sportowymi zapoznał 
zebranych Dyrektor szkoły Krzysztof  Nowak, informacje te stanowią załącznik nr 7 do 
protokołu. Nadmienił, że w szkole odbywają się nauki gry na instrumentach, które skutkują 
tym, że dzieci prezentują swoje umiejętności w tym zakresie na koniec roku szkolnego. 
Zwrócił uwagę na brak zaplecza żywieniowego, dużą liczebność klas nauczania 
zintegrowanego, problemy z wprowadzeniem jednolitego stroju w szkole. Sugerował także, 
aby informację o możliwości dofinansowania zakupu podręczników  stroju szkolnego 
rozpropagować poprzez umieszczenie jej w Wieściach Orchowskich, aby rodzice zostali 
poinformowani o możliwości skorzystania z takiej pomocy. Spośród wniosków podjętych 
przez Radę Pedagogiczną Szkoły wymienił także konieczność wprowadzenia podwyżek płac 
dla pracowników administracyjnych. Wymienił także problemy bazowe, z jakimi boryka się 
szkoła do których należą: potrzeba przebudowy sieci energetycznej, ocieplenie budynku 
zwrócił również uwagę na potrzebę postawienia barierek ochrony przy drodze ze szkoły w 
kierunku stacji paliw w celu zwiększenia bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do szkoły. 
Wobec powyższego zwrócił się z prośbą do Rady o wystąpienie z wnioskiem do 
odpowiednich organów o rozwiązanie kwestii ustawienia barierek ochronnych. Kończąc 
wypowiedź Dyrektor SP w Orchowie Krzysztof  Nowak złożył podziękowania Pani Dyrektor 
Przedszkola Gminnego w Orchowie Halinie Jastrząb Jastrząb współpracę i okazaną pomoc, w 
związku z zakończeniem pełnienia prze nią funkcji Dyrektora Przedszkola, a w dowód 
podziękowania wręczył Pani Dyrektor Przedszkola bukiet kwiatów. 
 
W dalszej części obrad głos ponownie zabrała Dyrektor SP w Bielsku Barbara Gutkowska, 
która podziękowała Radzie Rodziców w Bielsku , Radnemu Michałowi Szymańskiemu oraz 
sponsorom za okazywaną pomoc i współpracę. 
 
Następnie informacje na temat dzielności i ważniejszych osiągnięć Przedszkola Gminnego w 
Orchowie w roku szkolnym 2006/2007 przedstawiła Dyrektor Przedszkola Halina Jastrząb, 
stanowią one załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zaproponował przygotowanie oficjalnych 
podziękowań dla Pani Dyrektor Przedszkola na przyszłej sesji Rady Gminy. 
 

2) Kultura fizyczna, sport szkolny i pozaszkolny. 
 
Informacje w zakresie powyższego zagadnienia przedstawił pokrótce Gminny Koordynator 
Sportu Krzysztof Misztal. Na wstępie zaznaczył, że szczegółowe sprawozdanie  działalności 
sportowej złożył na Komisji Oświaty w dniu 23 marca 2007r. Dodał, że imprezy pozaszkolne 
cieszył się popularnością szczególnie w okresie jesienno – zimowym, podczas którego odbyły 
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się turniej tenisa stołowego w którym wzięło udział 70 osób oraz turniej piłki siatkowej, w 
którym z kolei uczestniczyło 21 par. Nadmienił, że uczestnikami turniejów była głównie 
młodzież szkolna. 
 
W dalszej części obrad informacje na temat funkcjonowania ośrodków przedszkolnych w 
gminie przedstawiła Magdalena Kasprowicz starszy specjalista ds. oświaty stanowią one  
odpowiednio załączniki nr 9, 10, 11 do protokołu. 
 
Następnie głos ponownie zabrała Elżbieta Gonicka Dyrektor Gimnazjum, która serdecznie 
podziękowała za bieżące zainteresowanie Radnym Bogdanowi Chmielarczykowi i Jackowi 
Misztalowi, złożyła także podziękowania Magdalenie Kasprowicz, pracownikom Urzędy 
Gmin w zakresie oświaty za serdeczność i życzliwość. W imieniu wszystkich dyrektorów 
szkół złożyła także podziękowania za współprace i pomoc na ręce Wójta Gminy Teodora 
Pryki, Zastępcy Wójta Janusza Pawlaczyka oraz Ireny Kowalewskiej p.o Kierownika GOPS. 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Różannie dołączając się do powyższych podziękowań, 
wyraziła także słowa uznania, wdzięczności i podziękowania Pani Sołtys Różanny oraz 
Radnemu Świtkowi za okazaną pomoc życzliwość i wsparcie finansowe. 
 
Odnosząc się do tematu działalności i funkcjonowania szkół Wójt Gminy zwrócił uwagę na 
fakt, iż w przyszłym roku szkolnym ubędzie 18 uczniów we wszystkich szkołach w 
porównaniu do zakończonego roku szkolnego, co wiąże się z mniejszą subwencją dla gminy. 
Przypomniał także średnią liczebność klas w poszczególnych szkołach, która kształtuje się 
następująco: gimnazjum – 19 uczniów, SP Bielsko – 16, SP Orchowo – 20, SP Różanna – 13 
oraz SP Słowikowo – 6 uczniów. Przedstawił także zestawienie ilości uczniów na koniec roku 
szkolnego 2006/2007, planowanej liczby uczniów w poszczególnych szkołach z 
wyszczególnieniem z uwzględnieniem ilości uczniów którzy otrzymali promocję do nastepnej 
klasy. Przedstawione informacje stanowią załącznik nr 12 do protokołu. Zaznaczył także, że 
w rezerwie budżetowej planowane są wyłącznie środki finansowe na wzrost wynagrodzenia 
dla osób dyplomowanych oraz odprawy dla nauczycieli, przez co podkreślił, iż chce przerwać 
dyskusje na temat rozbudowy budynku SP i Gimnazjum w Orchowie, z uwagi na fakt, iż nie 
ma na ten cel środków i dodał, że na bieżące utrzymanie szkół będzie przeznaczonych mniej 
środków finansowych. Poruszył także kwestie problemu nadzoru pedagogicznego nad gminą 
przez kuratorium oświaty. Odnosząc się do kwestii naprawy ogrodzenia wokół boiska przy 
szkole w Orchowie, stwierdził, że dotychczasowe ogrodzenie jest w dobrym stanie, i dodał, że 
należy sprawować nadzór nad młodzieżą, aby nie dewastowała ogrodzenia, gdyż należy dbać 
o to co zostało do tej pory zrobione. Kolejną sprawą poruszoną przez Wójta Gminy była 
kwestia przedstawienia projektu zagospodarowania boiska w Orchowie do zatwierdzenia. 
Jako rzecz pozytywną Wójt Gminy zaliczył dużą ilość komputerów w szkołach. 
 
Podsumowując powyższą dyskusję Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
stwierdził, że gmina boryka się w wieloma problemami, które należy wspólnymi siłami 
rozwiązywać. W nawiązaniu do zakończonego roku szkolnego Przewodniczący Rady Gminy 
zaznaczył, że dzięki nauczycielom, którzy poświęcają swój czas, poza lekcjami, co ma 
korzystny wpław na młodzież. Złożył także podziękowania na ręce dyrektorów szkół, 
nauczycieli i pracowników obsługi za pracę na rzecz edukacji i wychowania młodzieży i 
życzył wszystkim spokojnych wakacji. Nadmienił także, że następna sesja planowana jest pod 
koniec sierpnia. 
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Radny Ryszard Świtek zwrócił się z zapytaniem do dyrektorów szkół, dotyczącym ilości 
świadectw z wyróżnieniem. 
 
Dyrektorzy szkół kolejno udzielili odpowiedzi na powyższe pytanie: gimnazjum 16 
świadectw z wyróżnieniem, SP Różanna 8, SP Bielsko ok. 11, natomiast SP w Słowikowie 
świadectwa z wyróżnieniem nie dotyczą, gdyż jest tam nauczanie zintegrowane. Dyrektor SP 
w Orchowie powiedział, że dostarczy informację na temat ilości świadectw z wyróżnieniem 
do Biura Rady Gminy, gdyż nie posiada aktualnie wiedzy na ten temat i nie chciałyby 
wprowadzić Radnych w błąd. 
 
Wobec braku dalszej dyskusji i pytań w powyższym temacie Przewodniczący Rady Gminy 
zarządził 10-co min. przerwę. 
 
Po przerwie 
 
Na wstępie wznowionych po przerwie obrad sesji Rady Gminy Delegat Izb Rolniczych Jerzy 
Kryszak zwrócił się z wnioskiem o możliwość przedstawienia przed pkt 8 informacji w 
zakresie spraw związanych z rolnictwem. 
 
Wobec wyrażenia zgody przez Radnych, Delegat Izb Rolniczych Jerzy Kryszak poruszył 
następujące tematy: 
1. Zaapelował, aby kupując zwierzęta na targach, żądać zaświadczenia, że gospodarstwo z 
którego dane zwierze pochodzi jest wolne od chorób zakaźnych, aby nie wprowadzać chorób 
na teren naszego powiatu, który jest od nich wolny. Stwierdził także, warto byłoby powyższą 
informację podać do lokalnej gazetki, 
2. Przedstawił stanowisko Walnego Zgromadzenia Delegatów Wlkp. Izby Rolniczej w 
sprawie aktualnej sytuacji w rolnictwie i kierunkach koniecznych działań Parlamentu i Rządu 
RP oraz stanowisko w sprawie projektu ustawy o utworzeniu Państwowego Zarządu 
Gospodarki Wodnej, które stanowią odpowiednio załączniki nr 13 i 14 do protokołu. 
3. Poinformował także, że każdy rolnik zobowiązany jest 30 dni po siewie zgłosić do agencji 
nasiennej ilość wysianego zboża i odprowadzenia odpowiedniej opłaty z tym związanej, 
dodał, że nie za nieprzestrzeganie powyższego obowiązku grożą kary pieniężne. 
 
Wobec braku zapytań w w/w sprawach Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do 
omawiania kolejnego punktu z porządku obrad. 
 
Ad. pkt 8) Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) w sprawie powołania Sekretarza Gminy Orchowo – druk nr 63, 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zaznaczył, że wszystkie 
projekty uchwał za wyjątkiem uchwały w sprawie: opinii dotyczącej zaliczenia do obszarów 
Natura 2000 obszaru „Pojezierza Gnieźnieńskiego” były omawiane na komisjach Rady 
Gminy. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 10 głosach „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej 
uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 10 głosach „za” również wyrazili pozytywną opinię wobec powyższego projektu 
uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, w obecności na sali 13 radnych Uchwała Nr XI/63/07 została przyjęta. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy złożyli gratulacje nowo wybranemu 
Sekretarzowi Gminy. 
 
Nowo wybrany Sekretarz Gminy Grzegorz Matkowski podziękował Radnym za poparcie a 
Wójtowi Gminy za wystawienie jego kandydatury za powyższe stanowisko, podkreślił 
jednocześnie, że liczy na dobrą współpracę w zakresie działalności na rzecz gminy. 
 

2) w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Orchowo na lata 2007-2011 -  druk nr 64, 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 9 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” pozytywnie zaopiniowali projekt 
powyższej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 9 głosach „za” na 9 głosujących również wyrazili pozytywną opinię wobec powyższego 
projektu uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności na sali 13 Radnych Uchwała Nr XI/64/07 została przyjęta. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 

3) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania   
przestrzennego dla miejscowości Osówiec w granicach wskazanych w 
załączniku graficznym – druk nr 65, 

 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 10 głosach „za” i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 8 głosach „za” i 1 wstrzymującym na 9 głosujących również wyrazili pozytywną opinię 
wobec powyższego projektu uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
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Przy 13 głosach „za” w obecności na sali 13 Radnych Uchwała Nr XI/65/07 została przyjęta. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

4) o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla miejscowości Różanna w granicach wskazanych w załączniku 
graficznym – druk nr 66, 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 9 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” pozytywnie zaopiniowali projekt 
powyższej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 8 głosach „za” i 1 wstrzymującym na 9 głosujących również wyrazili pozytywną opinię 
wobec powyższego projektu uchwały. 
 
Wobec braku pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
odczytał projekt uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności na sali 13 Radnych Uchwała Nr XI/66/07 została przyjęta. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

5) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 67, 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk w nawiązaniu do wniosku jaki 
został podjęty na Komisji Oświaty i Rolnictwa, a który dotyczył przekazania kwoty 1.000 zł 
na paliwo dla policji, złożył wniosek o to aby zapisać tą kwotę w budżecie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności na sali 13 Radnych powyższy wniosek został przyjęty. 
 
Następnie Skarbnik Gminy Maria Stranz przedstawiła poprawkę do uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie na rok 2007, która związana jest z koniecznością zapłaty za 
remonty kominów w budynkach komunalnych, która może być uregulowana jedynie w 
formie umowy zlecenia, stąd konieczne jest wprowadzenie powyższej zmiany. Dodała także, 
że Komisja Rolnictwa opiniowała powyższą zmianę. Nadmieniła także, że forma realizacji 
wniosku dotyczącego przekazania kwoty 1.000 zł dla Policji, będzie realizowana w ten 
sposób, że Policja zakupi paliwo za wskazaną kwotę na rachunek Urzędu Gminy. 
Podsumowując powiedziała, że powyższe zmiany dotyczą tylko przeniesienia kwot pomiędzy 
paragrafami. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy 
czy wyraża zgodę na przekazanie kwoty 1.000 zł na zakup paliwa dla policji, zgodnie z 
wnioskiem podjętym przez Komisje Oświaty. 
 
Wobec aprobaty Wójta Gminy w kwestii przekazania kwoty 1.000 zł na zakup paliwa dla 
policji, Przewodniczący Rady Gminy poprosił o opinię dotycząca projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty nie opiniowali projektu powyższej uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 6 głosach „za” na 6 głosujących Radni również wyrazili pozytywną opinię wobec 
powyższego projektu uchwały. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt niniejszej uchwały i poddał ją pod 
głosowanie wraz ze zmianami przedstawionymi przez Skarbnika Gminy Marię Stranz. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności na Sali 13 Radnych Uchwała Nr XI/67/07 została przyjęta. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 

6) w sprawie: opinii dotyczącej zaliczenia do obszarów Natura 2000 obszaru 
„Pojezierza Gnieźnieńskiego” – druk nr 68. 

 
W powyższej kwestii jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka, który wyjaśnił, że 
konieczność podjęcia niniejszej uchwały wynika z faktu otrzymania pisma z MŚ dotyczącego 
zaliczenia terenów Gminy Orchowo do programu NATURA 2000. Dodał, że na mapach, 
które Radni otrzymali wskazane są tereny, które są w planach do włączenia do tego 
programu. Powiedział, że po przyjęciu programu w formie przedstawionej przez MŚ trzeba 
będzie liczyć się faktem braku możliwości tworzenia kąpielisk oraz ograniczonym rozwoju 
turystyki w gminie. W związku z powyższym zaproponował aby przychylić się do objęcia 
specjalnym obszarem ochrony siedliska NATURA 2000 tylko tereny doliny rzeki Noteci 
Zachodniej, zgodnie z ministerialną propozycją, natomiast w odniesieniu do pozostałych 
terenów proponowanych do objęcia obszarem ochrony siedliskowej na obszarze Gminy 
Orchowo, zaopiniować negatywnie. 
 
Radny Edward Lewandowski poparł propozycję Wójta Gminy, argumentując to faktem, iż 
skoro tworzy się plany zagospodarowania przestrzennego dla danych terenów, które 
przewidują kąpieliska, to nie możemy dopuścić to sytuacji, że nie będzie można ich tworzyć, 
gdyż spowoduje to brak zainteresowania ze strony turystów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk stwierdził, że nie jest zbyt dokładnie 
wyjaśniona kwestia, czy na ternach zaliczonych do obszarów ochrony będzie można tworzyć 
kąpielisk nad jeziorami. Sugerował, aby, tak jak wnioskował Wójt Gminy włączyć do obszaru 
ochrony tereny leśne. 
 
Radny Ryszard Świtek wnioskował, aby wstrzymać się z podjęciem decyzji do czasu 
uzyskania wyjaśnień od MŚ w powyższej kwestii. 
 
W dalszej części obrad miała miejsce krótka dyskusja, podczas której ustalono, aby poddać 
pod głosowanie dwa wnioski. Pierwszy dotyczący zaopiniowania w całości przedłożonej 
propozycji objęcia specjalnym obszarem ochrony siedliska Natura 2000 obszaru „Pojezierza 
Gnieźnieńskiego” w granicach Gminy Orchowo. Natomiast drugi wniosek obejmował 
głosowanie nad przychyleniem się do objęcia specjalnym obszarem ochrony siedliska 
NATURA 2000 tylko tereny doliny rzeki Noteci Zachodniej, zgodnie z ministerialną 
propozycją, natomiast w odniesieniu do pozostałych terenów proponowanych do objęcia 
obszarem ochrony siedliskowej na obszarze Gminy Orchowo, zaopiniować negatywnie. 
 
Wobec braku dalszej dyskusji w w/w temacie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie pierwszy wniosek. 
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Przy 10 głosach „za” 2 „wstrzymujących”, w obecności na sali 13 Radnych, niniejszy 
wniosek został przyjęty. (1 Radny nie brał udziału w głosowaniu) 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie: opinii dotyczącej zaliczenia do obszarów Natura 2000 obszaru 
„Pojezierza Gnieźnieńskiego” 
 
Przy 10 głosach „za” i 2 „wstrzymujących”, w obecności na sali 13 Radnych, Uchwała Nr 
XI?68/07 została przyjęta. (1 Radny nie brał udziału w głosowaniu. 
Powyższa uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5-cio min. przerwę. 
 
Po przerwie. 
 
Ad. pkt 9) Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak zwróciła się z zapytaniem do Wójta 
Gminy dotyczącym programu „Odnowy wsi”, a konkretnie czy w gminie są osoby które 
przeszły szkolenie w zakresie powyższego programu. 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że w szkoleniu w tym zakresie brali udział Janusz 
Pawlaczyk, Grzegorz Matkowski, a także Wójt Gminy. 
 
Wobec braku kolejnych zapytań i interpelacji Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do 
omówienia kolejnego punktu z porządku obrad. 
 
Ad. pkt 10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że zgłaszane wnioski były na bieżąco 
realizowane i dodał, że sprawa wylewania wywaru jest nadal w toku. 
 
W odniesieniu do kwestii wylewania wywaru na pola w Sołectwie Orchówek, Radny 
Grzegorz Mikuła zwrócił się do Wójta Gminy o podjecie działań zmuszających właścicieli 
pól , na których wylewano wywar do rekultywacji tego terenu. 
 
Wójt Gminy przyznał, że można o to wystąpić, jednak zaznaczył, że w większości jest to 
teren ANR. 
 
Radna Teresa Poniedziałek poruszyła kwestię wykaszania traw przy drogach i zwróciła 
uwagę na fakt, ze nie we wszystkich miejscach jest ono skończone, wymieniła przykładowo 
zakręt na Siedluchnie. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że wykaszanie zostało zakończone i nie będzie kontynuowane. 
 
Ad, pkt 12) Wolne wnioski, problemy wsi, komunikaty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poruszył kwestię wniosku złożonego 
przez Panią Cienkuszewską.  
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Wyjaśnienie w tej sprawie złożyła Irena Kowalewska p.o Kierownika GOPS, stanowią one 
załącznik nr  21 do protokołu. 
 
Wójt Gminy dodał, że jedna z osób z rodziny złożyła oświadczenie, że zaopiekuje się panią 
Cienkuszewską. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapoznał zebranych z pismem jakie wpłynęło do 
Biura Rady Gminy ze Związku Gmin Wiejskich RP, które stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. W dalszej części obrad przedstawił Radnym propozycję pisma do Starosty Powiatu 
Słupeckiego będącego stanowiskiem Rady Gminy w sprawie planowanych inwestycji na 
terenie Gminy Orchowo, które zostało przygotowane w oparciu o wnioski zgłoszone na 
poprzedniej Sesji Rady Gminy, po czym wobec braku  innych propozycji poddał je pod 
głosowanie. 
Przy 12 głosach „za” i 1 „wstrzymującym” w obecności na sali 13 radnych przedstawiona 
treść powyższego pisma została przyjęta. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnych o wyrażenie zgody na 
wyjazd na płatne szkolenie do Poznania, którego głównym tematem będzie „Działalność 
uchwałodawcza Rady Gminy”. Motywował to faktem, iż jest to interesujący temat i zdobyte 
podczas szkolenia wiadomości można przełożyć na pracę w Radzie Gminy. 
 
Radni wyrazili zgodę na wyjazd Przewodniczącego Rady Gminy na wskazane przez niego 
szkolenie. 
 
W dalszej części obrad głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka, który poruszył temat 
organizacji dożynek powiatowych i powiedział, że będzie trzeba zgromadzić na ten cel 
dodatkowe środki finansowe oraz dodał, że oczekuje na zgłoszenia osób chętnych do pomocy 
przy organizacji dożynek. Sugerował także, aby Radni i Sołtysi występowali z wnioskami o 
dofinansowanie założenia lamp przy drogach powiatowych. 
 
Sołtys Myślątkowa Wiesława Wojciechowska zgłosiła następujące problemy: 
- występowanie dziur w drodze od Myślątkowa w kierunku wioski, 
- obcięcie gałęzi za Rękawczynkiem w stronę lasu, wycięcie krzewów przy drodze woj. oraz 
przy posiadłości Pana Radonia, 
  
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska poinformowała, ze przy drodze woj. na wysokości 
zakładu p. Ogonowskiego rośnie sucha topola,  zgłosiła także fakt, iż poodwracane są znaki 
drogowe. 
 
Sołtys Osówca Andrzej Kwiatkowski apelował o częstsze opróżnienie koszy na odpady 
plastikowe. 
 
Radny Stanisław Zawada poruszył kwestię placu na rynku w Orchowie i stwierdził, że 
należałoby tam wyznaczyć pasy do parkowania pojazdów, z uwagi na panującym tam dość 
duży ruch oraz wyznaczyć przejście dla pieszych. 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma możliwości zrobienia przejścia dla pieszych, gdyż 
znajduje się tam zatoczka autobusowa. 
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Radny Stanisław Zawada zaproponował aby zatoczkę autobusową przenieść w tej sytuacji w 
inne miejsce. Nadmienił także, że o powalonym słupie energetycznym pomiędzy p. Lange a 
p. Zawadą. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w tej kwestii energetyka wypowiedziała się w ten sposób, ze 
wymieniony słup nie zagraża bezpieczeństwu i dodał, że skieruje stosowne pismo w celu 
wyjaśnienia w/w kwestii. 
 
Sołtys Orchowa Władysław Jakubowski złożył wniosek o rozwiązanie sprawy parkingu na 
placu w Orchowie. 
 
Radny Grzegorz Mikuła zwrócił się z zapytaniem do Wójta Gminy odnoszącym się do 
kwestii podłączenia wody do świetlicy w Orchówku. 
 
Wójt Gminy zaznaczył, że nie może wskazać terminu kiedy sprawa zostanie rozwiązana, 
dodał, że należy uzbroić się w cierpliwość i sprawę pozostawił otwartą. 
 
W dalszej części obrad głos zabrał Gminny Komendant OSP Roman Szargan, który poprosił 
o zaproszenia na sesję w celu przedstawienia kilku ważnych spraw. Poinformował, że w 
wyniku współpracy z gminą holenderską OSP Bielsko nieodpłatnie otrzymało samochód, po 
czym zapoznał zebranych z dokumentami przekazania samochodu. Powiedział, że ciężar 
sfinansowania wizyty Holendrów spoczął na strażakach z Bielska, a także pomocy Wójta 
Gminy i Radnego Michała Szymańskiego. Wymienił atrakcje, które zorganizowano dla gości 
wśród których były m.in. wycieczka do Gniezna, Biskupina oraz Kłodawy. Złożył wniosek 
aby złożyć oficjalne podziękowania, a także przekazać drobny upominek dla darczyńców z 
Holandii. Nadmienił także, że prowadzone są starania o pozyskanie samochodu dla OSP 
Orchowo z Niemczech. Zasygnalizował, że mogą być zagrożone wypłaty ekwiwalentów dla 
strażaków, co wpłynie na gotowość bojową straży. Dodał, że zostanie przygotowane 
wyposażenie sanitarne dla straży. 
 
Radny Bogdan Piotrowski sugerował, czy nie korzystniej byłoby zakupić dla OSP nowy 
samochód za 120.000 zł przy dofinansowaniu nadleśnictwa. 
 
Gminny Komendant OSP Roman Szargan wyjaśnił, że taka opcja była brana pod uwagę, 
jednak po rozmowach okazało się, ze nie ma możliwości dofinansowania zakupu samochodu 
z nadleśnictwa. Dodał, że samochody sprowadzane z Holandii są w lepszym stanie, a ich 
wykonanie jest o wiele lepsze. 
 
Odnosząc się do powyższej kwestii Wójt Gminy dodał, że porozmawia z nadleśnictwem na 
temat możliwości dofinansowania zakupu samochodu. 
 
Radny Ryszard Świtek przypominał, ze organizuje wyjazd na targi rolne do Kościelca i 
apelował, aby osoby chętne do wyjazdu zgłaszały się jak najszybciej, gdyż w przypadku nie 
zebrania odpowiedniej liczby osób wyjazd zostanie odwołany. Ubolewał także nad faktem, iż 
dostarczone prze niego ogłoszenia do biura ODR nie zostały rozpropagowane na terenie 
gminy. 
 
Radny Bogdan Chmielarczyk przekazał informację iż w dniach 21 i 22 lipca, a także 11 i 12 
sierpnia organizuje turniej piłki plażowej oraz festyn dla dzieci, dodał, że wszelkie informacje 
w tym zakresie będzie można uzyskać z Wieści Orchowskich. 
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Radny Ryszard Świtek zwrócił uwagę na fakt, iż żadna z przygotowanych widokówek 
promujących gminę Orchowo nie przedstawia widoku z Różanny. Dodał, że warto byłoby 
umieścić na widokówkach Kościół z Różanny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował, że kolejna sesja Rady 
Gminy planowana jest na 23 lub 30 sierpnia, dodał także, że sesja Rady Powiatu odbędzie się 
29 czerwca. Zachęcił także Sołtysów do składania planów Odnowy wsi, aby można było się 
do nich ustosunkować oraz przyjąć na sesji Rady Gminy. 
 
Radny Ryszard Świtek zwrócił uwagę na zagrożenie jakie stwarzają pozostawione na 
poboczach wycinane krzewy. Sugerował aby użyć do zahamowania ich wzrostu preparatów 
chemicznych. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że Kierownik Zarządu Dróg w Koninie zwrócił się z prośbą do Urzędu 
Gminy, aby w miarę możliwości pracownicy gminy pomagali w usuwaniu wycinanych 
krzewów do czasu przyjazdu pracowników zarządu dróg. Dodał także, że stosowanie środków 
chemicznych jest zabronione.. 
 
Ad. pkt 13) Zakończenie XI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 19.00 Przewodniczący 
Rady Gminy Hieronim Adamczyk podziękował radnym i gościom za udział w sesji i 
zakończył obrady – „Zamykam XI Sesję Rady Gminy Orchowo”. 
 
 
 
Orchowo, dnia 16.07.2007r. 
Protokół sporządziła: 
 
 
Agnieszka Kolberg  
 

Przewodniczący Rady Gminy 
 

                                                                                                     Hieronim Adamczyk 
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